
کراسفیت ورزشی 
پاک و یک نوع سبک 
زندگی است. این 
رشته از چند رشته 
ورزشی دیگر تشکیل 
شده و خوشبختانه 
مردم استقبال خیلی 
خوبی از کراسفیت 
داشته اند؛ چرا که از 
بچه 5 ساله تا دوران 
پیری می توان در 
این رشته فعالیت 
کرد. کراسفیت را در 
هر شرایطی و در هر 
جایی می توان انجام 
داد و لزوماً نباید برای 
فعالیت در این رشته 
به باشگاه رفت.

حضور سخنگوی 
دولت در اردوی تیم 

جودو نابینایان و 
کم بینایان

 ، مـــی جهر ی  ر د بهـــا علـــی 
ســـخنگوی دولـــت روز گذشـــته 
بـــا حضـــور در محـــل برگـــزاری 
تمرینـــات تیـــم ملـــی جـــودو 
نابینایـــان و کـــم بینایـــان، از اردوی 
ایـــن تیـــم در آســـتانه اعـــزام بـــه 
بازی هـــای پاراآســـیایی هانگـــژو 

بازدیـــد کـــرد.
 کاروان کشـــورمان بـــا نـــام 
»فرزنـــدان ایـــران« در دو گـــروه، 
امشـــب و چهارشـــنبه راهـــی 
شـــهر هانگـــژو می شـــود تـــا در 
زی هـــای  با ره  رمیـــن دو چها

پاراآســـیایی شـــرکت کنـــد.

سرپرست جدید 
کمیته ساحلی 

معارفه شد
جلسـه معارفـه غلامرضـا بحریـه، 
سرپرسـت جدیـد کمیتـه سـاحلی 
ظهـر دیـروز )دوشـنبه 24 مهـر( بـا 
حضـور محمدرضا داورزنی رئیس 

فدراسـیون والیبـال برگـزار شـد.
وحیـد مـرادی نایـب رئیس، میلاد 
تقـوی مشـاور اجرایـی، مهـدی 
محسـن   ، ر ا نـه د خزا سـلامی  ا
 ، ی بیـر د سـت  پر سر بـی  ا تر
منوچهـر پورحسـن سرپرسـت 
میرحسـین  ا  ، ن را و ا د کمیتـه 
منظمـی عضـو هیـأت رئیسـه و 
حسـن بازدرهـوا و امیرحسـین 
دقـی، رؤسـای هیأت هـای  صا
لیبـال اسـتان های بوشـهر و  وا
سـمنان از دیگـر شـرکت کنندگان 
در نشسـت معارفـه بحریـه بـه 
عنـوان سرپرسـت جدیـد کمیتـه 

بودنـد. سـاحلی 
یـن  ا رزنـی در  و دا محمدرضـا 
نشست با تشکر از زحمات توفیق 

کابلـی در ایـن پسـت، افـزود:
»بـرای برنامه ریـزی دقیق تـر در 
والیبـال سـاحلی و ایجـاد جریـان 
خون جدیدی در این رشته ورزشی 
سرپرسـت کمیتـه را تغییـر دادیـم 
و خوشـبختانه سرپرسـت جدیـد 
لیبـال  نـواده وا ییـد خا مـورد تأ

سـاحلی اسـت.«
وی بـا تأکیـد بـر اسـتفاده بیشـتر از 
ظرفیـت والیبـال سـاحلی در آینده 
تصریـح کـرد: »تأمیـن معیشـت 
سـاحلی بـازان، برگـزاری جام هـای 
مسـتر، نـگاه جهانـی و المپیکـی 
بـا تخصـص گرایـی بـه ایـن رشـته 
ورزشـی از جملـه اولویت هـای 
کاری فدراسـیون بـرای والیبـال 

سـاحلی اسـت.«
لیبـال بـا  رئیـس فدراسـیون وا
اشـاره به سـواحل گسـترده کشور، 
گفت: »پتانسـیل بسـیار زیادی در 
ایـن رشـته ورزشـی داریـم و بایـد 
سـاحلی رو بـه موضوعـی تبدیـل 
کنیـم کـه بتوانیـم از ظرفیـت دو 
مـدال سـاحلی اسـتفاده کنیـم، 
زیرا شـانس بیشـتری برای کسـب 
مـدال دارد. بـا برنامه ریـزی خـوب 
می تـوان بـه سـاحلی امیـدوار بـود 
بـه شـرطی کـه از همـه ظرفیت هـا 

اسـتفاده کنیـم.«
وی با تأکید بر اینکه برای اجرایی 
کـردن برنامه هـا و ادامـه حرکـت 
والیبـال بـر اسـاس اسـتراتژی 
فدراسـیون نمی توانیـم معطـل 
برگـزاری انتخابـات شـویم، گفـت: 
»تا زمانی که من به عنوان رئیس 
فدراسـیون هسـتم بـرای والیبـال 
کار و تـلاش می کنـم کـه هیـچ 
جریانی به والیبال آسیب نرساند 
مـه پیـش برویـم.  و طبـق برنا
بنابرایـن در تمامـی بخش هـا بـا 
تمـام قـدرت تـا روز آخـر پیـش 

خواهیـم رفـت.«

 zخبر

 علیرضا دبیر

کتاب »پسر هرسین« رونمایی شد

خانواده شهید دارابی از رئیس فدراسیون کشتی با اهدای هدیه ای تقدیر 
کردنــد و پــس از آن از کتــاب شــهید مســعود دارابــی با نام »پســر هرســین« 
که به قلم تینا محمدحســینی و با همکاری نشــر شــهید کاظمی به انتشــار 
رســیده اســت، رونمایی شــد. رئیس فدراســیون کشــتی با اشــاره به چاپ 
کتاب شــهید مســعود دارابی گفت: این دهمین کتاب فدراســیون کشــتی 

اســت اما خیلی دوســت داشــتم که صدمین کتاب باشــد.

 لیلا ابراهیمی:

کمیته فنی دوومیدانی در اعزام همسر فصیحی دخیل نبود

لیـــا ابراهیمـــی دربـــاره اعـــزام همســـر فرزانـــه فصیحـــی و اعـــزام نشـــدن 
تعـــداد بیشـــتری از ملی پوشـــان بـــه بازی هـــای آســـیایی، گفـــت: کمیتـــه فنـــی 
در ایـــن تصمیـــم دخیـــل نبـــود و در جلســـه از قبـــل اعزامی هـــا را مشـــخص 
کـــرده بودنـــد. یـــک ســـال قبـــل از بازی هـــای آســـیایی، دوومیدانی کارانـــی 
کـــه مـــدال و رکوردهـــای ارزشـــمندی کســـب کردنـــد، جـــزو فهرســـت اعزامـــی 

بودنـــد. 

 کیومرث هاشمی:

والیبال نشسته به بازی های آسیایی اعتبار می دهد

کیومــرث هاشــمی بــا حضــور در فدراســیون جانبــازان و توان یابــان، دربــاره 
اعزام والیبال نشســته ایران به بازی های پاراآســیایی گفت: حضور والیبال 
نشســته ایــران بــه بازی هــای پاراآســیایی آبــرو و اعتبــار می دهــد. تدبیــر 
مدیریتــی فدراســیون و کادر فنــی تیــم خوبــی را آماده کرده کــه مهیای فتح 
پاریــس اســت. هــادی رضایــی برترین مربی قرن و رشــته والیبال نشســته 

اســت و در بخــش مدیریتــی و اجرایــی نیز ســابقه درخشــانی دارد.

 zگزارش

علـــی جـــوادی مدیـــرکل ورزش و 
جوانـــان اســـتان تهـــران بـــه مناســـبت 
در جمـــع  نـــی  بد بیـــت  تر هفتـــه 

خبرنـــگاران حاضـــر شـــد.
او در ایـــن جلســـه از برنامه هـــای 
اســـتان تهـــران بـــه مناســـبت ایـــن 
هفتـــه خبـــر داد و همچنیـــن اعـــلام 
کـــرد ورزشـــگاه تختـــی نیـــم فصـــل 
دوم در کنـــار ورزشـــگاه آزادی آمـــاده 
خدمت رســـانی بـــه تیم هـــای لیـــگ 

برتـــر فوتبـــال اســـت.
او دربـــاره برنامه هـــای اداره کل ورزش 
اســـتان تهـــران بـــه مناســـبت هفتـــه 
تربیـــت بدنـــی گفـــت: »از همین جـــا 
ــه  ــوت بـ ــز دعـ ــان عزیـ ــوم تهرانیـ از عمـ
عمـــل مـــی آورم کـــه پنجشـــنبه 27 مهـــر 
ســـاعت 15 بـــه اجتمـــاع ورزشـــی واقـــع 
در اســـتادیوم آزادی تشـــریف بیاورنـــد.
مـــه  برنا نـــی  بیت بد تر هفتـــه  ر  د
متنوعـــی را در ادارات شـــهر تهـــران 

تـــدارک دیده ایـــم؛ پیاده روی هـــای 
خانوادگـــی، ورزش هـــای همگانـــی. 
یـــک خبـــر خـــوب هـــم دارم کـــه  در 
روز 26 مهـــر کـــه مصـــادف بـــا روز 
تربیت بدنـــی اســـت، تمامـــی اماکـــن 
ـــه اداره کل ورزش و  ـــق ب ورزشـــی متعل
جوانـــان اســـتان تهـــران رایـــگان خواهـــد 
بـــود و تهرانیـــان در هـــر جـــای اســـتان و 
شهرســـتان های اطـــراف می تواننـــد بـــه 
صـــورت رایـــگان از خدمـــات ورزشـــی، 
چـــه اســـتخر و چـــه ســـالن های ورزشـــی 

اســـتفاده کننـــد.«
جـــوادی زمـــان آمـــاده شـــدن ورزشـــگاه 
تختـــی را نیـــم فصـــل دوم اعـــلام کـــرد: 
»ورزشـــگاه تختـــی نیـــم فصـــل دوم 
آمـــاده شـــده و بـــه کمـــک ورزشـــگاه 
آزادی می آیـــد تـــا تیم هـــای تهرانـــی 
بتواننـــد از آن اســـتفاده کننـــد. خبرهـــا و 
گزارش هایـــی کـــه این طـــرف و آن طـــرف 
منتشـــر می شـــود را بـــاور نکنیـــد. تختـــی 

در ســـالیان قبـــل مـــورد بی مهـــری قـــرار 
گرفـــت، سیســـتم صوتـــی و نـــوری و 
ــات و  ــن آب و تأسیسـ ــن تأمیـ همچنیـ
لایه هـــای زیرســـازی زمیـــن فوتبـــال آن 
مشـــکلات اساســـی داشـــت. بنابرایـــن 
مجبـــور شـــدیم تمـــام لایه هـــای زمیـــن 
فوتبـــال را برداشـــت و مجـــدداً بـــه 
ــم.  ــزی کنیـ ــاک  ریـ ــی خـ ــورت اصولـ صـ
کارهـــای بســـیار طاقت فرســـا و بزرگـــی 
در حـــال انجـــام اســـت کـــه هـــر کـــدام بـــا 
سیســـتم مدیریـــت قبلـــی بایـــد چنـــد 
ــا در  ــا مـ ده ســـال طـــول می کشـــید امـ
ایـــن 18 مـــاه انجـــام دادیـــم. در مـــورد 
ورزشـــگاه شـــهر قـــدس هـــم مذاکراتـــی 
انجـــام شـــده و اعتبـــار خوبـــی بـــرای ایـــن 
ورزشـــگاه در نظـــر گرفتـــه شـــده اســـت. 
در حـــال حاضـــر چمـــن ایـــن ورزشـــگاه 
در حـــال کاشـــت اســـت و فکـــر می کنـــم 
در انتهـــای فراینـــد هـــم قـــرار دارد تـــا این 
ورزشـــگاه هـــم در مـــدار خدمات دهـــی 

بـــه مســـابقات لیـــگ قـــرار گیـــرد.«
او دربـــاره افـــول کشـــتی تهـــران در 
یـــن ســـال ها و برنامه هـــا بـــرای  ا
بازگشـــت بـــه روزهـــای اوج گفـــت: 
»ســـال های قبـــل کشـــتی تهـــران بـــا 
افـــول مواجـــه شـــد. مربیـــان ســـازنده 
و بزرگـــی از کشـــتی تهـــران قهـــر کردنـــد 
و هیچ وقـــت جریـــان وفـــاق شـــکل 
نگرفـــت امـــا الان همـــه اهالـــی کشـــتی 
تهـــران یکـــدل شـــده اند تـــا کشـــتی 
پایتخـــت بـــه روزهـــای اوج بازگـــردد. 
در المپیـــاد اســـتعدادهای برتـــر، 
اســـتان تهـــران قهرمـــان کشـــتی شـــد 
و نماینـــدگان پایتخـــت در چنـــد وزن 
نماینـــدگان مازنـــدران را شکســـت 
ـــد ادامـــه داشـــته  ـــن رون ـــد. اگـــر ای دادن
باشـــد، کشـــتی تهـــران بـــه روزهـــای اوج 

خـــود برمی گـــردد.«
 جـــوادی امیـــدوار اســـت کـــه بـــا حضـــور 
ماجـــدی معضـــلات هیـــأت فوتبـــال 

تهـــران برطـــرف شـــود: »بـــه نظـــرم 
رأی مجمـــع، رأی فوتبالـــی و رأی بـــه 
ایـــن رشـــته بـــود. مزیـــت ماجـــدی 
نســـبت بـــه ســـایر نامزدهـــای ریاســـت، 
جامع تـــر بـــود و او می توانـــد بـــه فوتبـــال 
تهـــران کمـــک بیشـــتری کنـــد. البتـــه 
بایـــد مـــواردی همچـــون ســـاماندهی 
مـــدارس فوتبـــال، رســـیدگی بـــه 
ــتعدادیابی  ــث اسـ ــوتان، بحـ پیشکسـ
و... مـــورد توجـــه قـــرار بگیـــرد. از طرفـــی 
مـــا در تهـــران داور نداریـــم؛ همگـــی یـــا 
رفته انـــد یـــا بازنشســـته شـــده اند یـــا 
در حـــال بازنشســـتگی هســـتند و فقـــط 
عرب براقـــی مانـــده اســـت. یکـــی دیگـــر 
از مطالبـــات مـــا، بحـــث ارزان ســـازی 
و مقاومـــت در بحـــث خـــروج امتیـــاز 
تیم هـــای تهرانـــی بـــه خـــارج از پایتخـــت 
بـــود. فکـــر می کنـــم بـــا حضـــور ماجـــدی 
ایـــن معضـــلات و مشـــکلات برطـــرف 

می شـــود.«

اماکن ورزشی تهران 26 مهر رایگان است

جوادی: ورزشگاه تختی نیم فصل دوم آماده است

رشــته ورزشــی کراســفیت  رفتــه رفتــه 
ــاز کــرده  ــران ب جــای خــود را در ورزش ای
اســت؛ رشــته ای کــه هــم می تــوان نــگاه 
قهرمانــی بــه آن داشــت و هــم اینکــه در 
بخــش همگانــی دارای اســتانداردهای 
لازم بــرای حفــظ ســلامت بــدن اســت. 
بــه صــورت  ن  یــرا ا در  ســفیت  کرا
انجمــن اداره می شــود و ریاســت آن 
را ســهراب آزاد بــر عهــده دارد. بــا وی در 
خصــوص وضعیــت کراســفیت در ایــران 
گفت وگویــی انجــام دادیــم کــه در ادامــه 

می خوانیــد.

 کراسفیت با وجود استقبال زیادی 
که از آن شده اما همچنان رشته ای 

است که عامه مردم شناخت 
چندانی از آن ندارند.

کراســفیت ورزشــی پــاک و یــک نــوع 
ســبک زندگــی اســت. ایــن رشــته از چنــد 
رشــته ورزشــی دیگــر تشــکیل شــده و 
خوشــبختانه مــردم اســتقبال خیلــی 
خوبــی از کراســفیت داشــته اند؛ چــرا کــه 
از بچــه 5 ســاله تــا دوران پیــری می تــوان 
در این رشته فعالیت کرد. کراسفیت را 
در هــر شــرایطی و در هــر جایــی می تــوان 
انجام داد و لزوماً نباید برای فعالیت در 

ایــن رشــته بــه باشــگاه رفــت.
ما کراســفیت را از آموزش شــروع کردیم 
و بیشــتر از 400 دوره کلاس برگــزار 
شــده اســت. البتــه کلاس مربیگــری را 
پــس از 3 ســال برگــزار کردیــم. مــا حتــی 
بــرای مربیگــری در رده هــای کــودکان و 
پیشکســوتان هــم کلاس هــای مختلــف 

داشــتیم.
 در خصوص لیگ کراسفیت 
صحبت کنید و اینکه تعداد 

تیم هایی که در آن حضور دارند 
باورنکردنی است.

عملکــرد انجمــن در چنــد ســال گذشــته 
و مســابقات قهرمانی کشــور باعث رشــد 

کراســفیت شــد. ما می خواســتیم زودتر 
ــه  لیــگ کراســفیت را برگــزار کنیــم کــه ب
ــرای  ــداد. ب ــا ایــن اتفــاق رخ ن دلیــل کرون
برگــزاری لیــگ آیین نامه هــای مربــوط بــه 
آن را تدویــن کردیــم. مهم تریــن هــدف 
مــا از برگــزاری لیــگ، حضــور اسپانســرها 
در کراســفیت و بالطبــع درآمدزایــی 
ورزشــکاران بــود. ایــن مســأله دغدغــه 
بزرگــی بــرای مــن بــود وخوشــبختانه 
88 تیــم شــرکت کردنــد. در نیمــه اول 
آبــان مــاه مســابقات تعییــن رنــک برگــزار 
می شــود و در ادامــه ورزشــکاران بــه 
دو گــروه A  و B تقســیم خواهنــد شــد. 
مســابقات ســنگینی در انتظــار آنهــا 
خواهــد بــود و آمادگــی بدنــی بالایــی را 

بــرای حضــور در لیــگ می طلبــد.
 چند هیأت کراسفیت در سطح 

کشور، فعال هستند؟
144 هیــأت  نی و  ســتا 31 هیــأت ا
شهرســتان فعالیت جدی در کراســفیت 
دارنــد و همیــن مســأله باعــث شــد 
مــا لیــگ را راه انــدازی کنیــم و جوایــز 
نقــدی هــم بــه تیم هــای برتــر لیــگ اهــدا 

خواهیــم کــرد.
 باشگاه های کراسفیت چه 

مشکاتی دارند؟
تجهیــزات کراســفیت خیلــی گــران 
هســتند. مثــلاً قیمــت هــر روئینــگ 
حــدود 100 میلیــون تومــان اســت. البتــه 
خودمان از باشــگاه ها حمایت می کنیم 
تــا بتواننــد بــه فعالیت شــان ادامــه 

دهنــد.
 فعالیت کراسفیت در سطح جهان 

به چه شکل است؟
لیــگ کراســفیت گیمز امریــکا به صورت 
آنلایــن مســابقاتی را برگــزار می کنــد کــه 
در هــر دوره نزدیــک بــه 90 هــزار نفــر 

شــرکت می کننــد.
 چرا کراسفیت دارای فدراسیون 

جهانی نیست؟
در حــال حاضــر کراســفیت یــک برنــد 
اســت و مســابقاتش بــه صــورت آنلایــن 
برگــزار می شــود و کراســفیت گیمز بــه 

باشــگاه ها مجــوز می دهــد کــه در حــال 
حاضــر باشــگاه های کشــورمان امــکان 
دریافــت مجــوز را ندارنــد. البتــه 13 هــزار 
نفــر از ورزشــکاران مــا در مســابقات 
بین المللــی شــرکت کردنــد و یکــی از 
بچه هــای مــا بــه 30 نفــر نهایــی هــم 
رســید و در مســابقات کــره دوم شــد و 
بــه کراســفیت گیمز راه پیــدا کــرد امــا بــه 
دلیــل صــادر نشــدن ویــزا نتوانســت بــه 

آمریــکا بــرود.
 به لحاظ علمی ثابت شده که 

کراسفیت برای بدن ضرری ندارد؟
کراســفیت هیــچ آســیبی نــدارد و در 
همــان ابتــدا ورزشــکار بــا وزن خــودش 
حــرکات را انجــام می دهــد و نــه بــا وزنــه. 
البتــه امــکان دارد یــک ورزشــکار بــه 
دلیــل ناآگاهــی مربی دچــار مصدومیت 
شــود. نکتــه مهــم دیگــر ایــن اســت کــه 
نمی شــود یــک نفــر در عــرض یکــی دو 
مــاه کراســفیت کار کنــد و فیــت شــود. 
حداقــل 6 مــاه زمــان می بــرد ورزشــکار 

فقــط حــرکات را یــاد بگیــرد.
 فکر می کنید کراسفیت چه 

آینده ای داشته باشد؟
لمپیکــی  ســفیت ا بــه نظــر مــن کرا
خواهــد شــد. الان در همــه جــای 
دنیــا کراســفیت کار می شــود و حتــی 
ورزشــکاران حرفه ای ســایر رشــته ها هم 

بــه کراســفیت روی آورده انــد.
 تفاوت کراسفیت با پرورش اندام 

چیست؟
در کراســفیت، عضــلات را خودتــان بــا 
انجــام تمرینــات می ســازید و حجــم 
عضلانــی وجــود نــدارد. در پــرورش اندام 
اگــر ورزشــکار 2 مــاه کار نکنــد عضلاتش 
کوچــک می شــود امــا در کراســفیت 

اینگونــه نیســت.
چه ارزیابی از سطح مربیان 

کراسفیت ایران دارید؟
در 5 ســال گذشــته حــدود 400 کارت 
مربیگــری صــادر کردیــم و همــه مربیــان 
پــس از یــک دوره کارگاه ســه روزه 
توانســتند مــدرک مربیگری شــان را 

دریافــت کننــد. ایــن مربیــان ســطح فنــی 
و علمی بالایی دارند و در پیشرفت این 

رشــته نقــش مهمــی داشــتند.
 برخی رشته های مشابه کراسفیت 

هم هستند. چه نظری درباره 
این رشته ها دارید؟

ر  د رشــته ها  ی  یکســر
دنیــا ابــداع شــده اند کــه 
ز  ا ری  کپی بــردا مــلاً  کا

 . هســتند ســفیت  کرا
البتــه مســئولان ورزش 
نبایــد اجــازه فعالیت این 

رشــته ها را بدهنــد. ایــن 

رشــته ها هیــچ پیشــرفتی هــم نداشــتند 
و مثــلاً در مســابقات آســیایی یکــی از 
ــا 2 کشــور شــرکت  همیــن رشــته ها تنه

کردنــد.

سهراب آزاد: مطمئن هستیم روزی المپیکی می شویم

کراسفیت یک نوع سبک زندگی است
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